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Tid och plats  

Tisdagen den 5 september 2023 kl. 13.45-15.30 i Hjälmaren, kommunhuset i Vingåker                           
                      

Deltagare  
 

 

 

Ann-Mari Ridell, PRO Vingåker                           Anna Lejon (M), ordf., SN 

Sune Eriksson, PRO Högsjö Camilla Tiredal (S), SN   

Sonja Kantonen, SPF Gullvivan Lars-Olof Nilsson (S), SBN 

Bengt Lind, SPF Gullvivan Göran Axelsson (C), SBN  

 Britt-Marie Svedenberg, Tf. socialchef 

 Alan Grande, nämndsekreterare

 Tilde Stein, ledningsstöd  

  

     

    

    

  

    

      

  

  

    

    

    

     

 

   

  

    

 

 

  

 
 

Paragrafer  21–28 

 
Sekreterare  ………………………………………………………………………………. 

  Alan Grande 
 

 

Ordförande  ………………………………………………………………………………. 

  Anna Lejon  
 

 

Justerande  ………………………………………………………………………………. 

  Sune Eriksson 
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KPR § 21                        
 

Godkännande av föredragningslista 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet godkänner föredragningslistan enligt utskickat förslag. 
 
 

KPR § 22                        
 

Val av justerare 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet utser Sune Eriksson, (PRO Högsjö) att jämte ordförande justera 

protokollet.  
 
 

KPR § 23                       
 

Föregående protokoll 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet lägger det föregående protokollet till handlingarna. 
 

 
KPR § 24 
                     

Översyn av reglementet för Vingåkers Kommunala 
Pensionärsråd 

Britt-Mari Svedenberg, Tf. socialchef informerar rådet om reglementet för Vingåkers 

Kommunala Pensionärsråd. Sedan år 2020 har det inte skett några revideringar i 

reglementet.  

 

Bengt Lind och Sonja Kantonen (SPF Gullvivan) ställer en fråga: Är det möjligt att ta 

vidare diskussionen om varför rådet ligger under Socialnämnden och inte 

Samhällsbyggnadsnämnden eller Kommunstyrelsen som i många andra kommuner. Det 

skulle bidra till snabbare beslutsvägar och beredningsprocess.  
 

Ordförande Anna Lejon (M) tar med sig frågan och lägger till punkten på 

uppföljningslistan.  
 

Bengt Lind och Sonja Kantonen (SPF Gullvivan) ställer även en fråga om arvodering 

för de som är med och representerar föreningar under mötet: För de av KPR:s ledamöter 

och ersättare som representerar pensionärsföreningar utgår just nu inga kommunala 

arvoden och ersättningar, hur kommer det sig? 
 

Britt-Mari Svedenberg, Tf. socialchef svarar att det är fullmäktige som fastställer 

arvodesreglementet och vilka som är berättigade till arvode.  
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KPR § 25                     
 

Uppföljningslistan  

• Seniorernas hus/öppen träffpunkt och mötesplats för seniorer 

• Fotvård i Högsjö 

• Trottoar i Högsjö 

• Revidering av reglementet för Vingåkers Kommunala Pensionärsråd  

 
 
KPR § 26 
1                     

Information om välfärdsteknik 

Tilde Stein, ledningsstöd informerar rådet om väldfärdsteknik inom olika delar av 

verksamheten. Det finns mycket tekniska och digitala stöd i dag, men det saknas 

strukturer och metoder för att matcha rätt stöd utifrån behoven, implementera och 

använda det som finns.  

 

Ett pilotprojekt pågår sedan april att använda sig av bland annat radarsensorer, en form 

av sensorteknik. I dagsläget används sensorerna bara under natten där nattpersonal får 

larm om något inträffar. För att se att tekniken fungerar har användandet begränsats till 

att bara använda tekniken under nattetid, men nästa steg är att kunna använda tekniken 

under dagtid. Kamerateknik används inte, främst för att det inte funnits någon 

efterfrågan. 
 

Det har även köpts in en tjänst som heter Habbie, en tränings- och habiliteringsapp. 

Träning- och habiliteringsprogrammet anpassas efter varje patients förutsättningar och 

målbild. Val av övningar, antalet repetitioner och sets samt hastighet på rörelserna ställs 

in och ändras enkelt utifrån patientens progress. 

 
 
KPR § 27 
                     

Återkoppling och information om hälsosamtal  

Britt-Marie Svedenberg, Tf Socialchef informerar om hälsosamtal för att motverka 

ofrivillig ensamhet hos äldre personer genom arbetet med hälsosamtal. Fokus bör enligt 

de riktade statsbidraget ligga på äldre personer som inte bor på särskilt boende eller har 

hemtjänst, dvs. på personer för vilka det kan saknas etablerade kontakter för att fånga 

upp signaler om ofrivillig ensamhet. 
 

Efter diskussion i ledningsgruppen har förvaltningen kommit fram till att det finns 

lämplig personal i verksamheten med resurstid som kan komma att vara med under 

hälsosamtal. Anhörighetssamordnaren kommer att vara ansvarig och coacha personalen 

och tanken är att hitta individuella lösningar genom exempelvis aktiviteter, kontakt med 

vårdcentralen eller var man ska vända sig i vissa frågor.  
 

Britt-Marie Svedenberg, Tf socialchef föreslår rådet att till nästa sammanträde bjuda in 

anhörighetssamordnaren som kan presentera det aktuella läget för hälsosamtal och hur 

de ska gå till väga, om samtalen kommer att ske genom telefon eller fysiska möten.  
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KPR § 28                        
 

Övrigt 

Ann-Marie Ridell (PRO Vingåker): Varför dras föreningsbidragen för aktiviteter in? 

Det har skett en sänkning av bidragen. Vad är anledningen? Varför har det sänkts så 

kraftigt i år jämfört med de senaste åren? 

 

Ordförande Anna Lejon (M) svarar att information om sänkningen kommer att bifogas 

och skickas ut via mejl efter mötet.  

___ 

Sonja Kantonen (SPF Gullvivan): Hur ser formalian ut kring kallelse och publicering av 

protokoll på hemsidan. Går det att få protokollet expedierat till sig via mejl när det är 

klart? 

 

Ordförande Anna Lejon (M) svarar att kallelsen inför mötet skickas ut via mejl och via 

post till de som önskat få den hemskickad. Protokollet kommer att publiceras på 

kommunens hemsida efter att det justerats och expedieras därefter via mejl till samtliga 

i rådet.   

___ 

Sonja Kantonen och Björn Lind (SPF Gullvivan): Projektet kring ensamhet. Vilka 

”ingångsvärden” har kommunen i projektansökan gällande ”nätverk för att förebygga 

ensamhet bland äldre? Hur är det tänkt från kommunens sida att hantera det som är 

lagstadgad verksamhet, myndighetsutövning och handlingsplaner (i frågor som berör 

projektet)? 

 

Britt-Marie Svedenberg, Tf. socialchef svarar att beslutet inte har kommit och ber 

socialchefen om att få återkomma med svar på frågan, ansökan har skickats in men det 

har inte inkommit något svar. Det finns just nu andra pågående arbeten kring att 

förebygga ensamhet som kan nämnas, bland annat seniordagen i november, studiecirkel, 

drop-in och promenader via anhörigcentrum, nationellt kompetenscentrum anhöriga 

(Nka), söndagscafé på humlegården, bubblan och den sociala dagvården.  

___ 

Sonja Kantonen och Björn Lind (SPF Gullvivan): Hur beräknas avgift för boende på 

Humlegården/Ekgården? Vad ingår i avgiften? Vad finns det för rutiner för 

boende att få hjälp med kringservice (som inte ingår i avgiften), såsom exempelvis 

fotvård, frisör, fönsterputs? 

 

Britt-Marie Svedenberg, Tf. socialchef svarar att om man bor på särskilt boende är de 

tre delar man betalar för, hyreskostnad, omvårdnadsavgift och matkostnad. Till nästa 

möte ska förvaltningen redogöra om kostnader för hyresavgifter och dess översyner 

samt om varför inte fönsterputs ingår i hyres eller omvårdnadsavgiften.  

___ 

Sonja Kantonen och Björn Lind (SPF Gullvivan): Hur många avdelningar är för boende 

med demensdiagnos och hur många är för boende med andra diagnoser? Kunde stå på 

kommunens hemsida. 

 

Britt-Marie Svedenberg, Tf. socialchef svarar att det finns personer med 

demenssjukdom som håller på att utvecklas eller som utvecklats med tiden. Vid sådana 

fall erbjuds flytt till demensavdelning.  
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KPR § 28 
 

Sonja Kantonen och Björn Lind (SPF Gullvivan): Hur säkerställer kommunen att 

boende på Humlegården på ett enkelt sätt kan beredas utevistelse i anslutning till 

boendet? 

 

Britt-Marie Svedenberg, Tf. socialchef svarar att det sitter kodlås monterade, 

förutsättningarna är olika beroende på vilken avdelning man är på. Det ska vara enkelt 

att ta sig in och ut för de boende. Förvaltningen tar med sig frågan.  

___ 

Sonja Kantonen och Björn Lind (SPF Gullvivan): Enligt signaler från anhöriga till 

boende på Humlegården har personal signalerat osäkerhet kring fritidsaktiviteter 

för de boende inför hösten (projektpengar slut?). Hur ser budget ut är fritidsaktiviteter 

för de boende på Humlegården för hösten och framåt? Aktivitetsvärdarna gör ett väldigt 

bra arbete, positiva och passar verkligen att arbeta med demenssjuka. Kan deras tjänster 

permanentas? 

 

Britt-Marie Svedenberg, Tf. socialchef svarar att aktivitetsvärdarna kommer att vara 

kvar hösten 2023.  

___ 

Sonja Kantonen och Björn Lind (SPF Gullvivan): Efter pandemin fick kommunerna 

pengar till vidareutbildning av personal som kunde varva arbete med utbildning. 

Hur gick det med de pengarna i Vingåker? 

 

Britt-Marie Svedenberg, Tf. socialchef svarar att det finns vidareutbildad personal som 

haft 50 % lön och samtidigt studerat deltid. Hösten 2020 var de 10, hösten 2021 var de 

12 med en del avhopp. Just nu är det 3 medarbetare som utbildar sig inom 

välfärdsteknik.  

___ 

Nästa kommunala pensionärsråd äger rum den 14 november 2023. 
 

 

 


